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Protokół Nr XXXVI/13 
z XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy w Dziemianach 

odbytej w dniu 6 marca 2013  r 
 

 
 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10:00 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście (lista obecności w załączeniu nr 2). 

 

Przewodniczący obrad – Krzysztof Rolbiecki 

Protokolant – ElŜbieta Jenta 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ślubowanie radnego. Wręczenie zaświadczenia. 

3. Sprawy regulaminowe. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o pracy organów gminy. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany w sprawie:   

a) odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których w części 

nieruchomości zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

b) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dziemiany, 

c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

d) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki 

tej opłaty, 

e) terminu częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

f) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

g) zmiany w składzie Komisji SłuŜb Publicznych, 

h) zmiany w składzie Komisji Infrastruktury i BudŜetu, 
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i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Dziemiany na l;ata 2013 – 

2017, 

j) zmiany budŜetu gminy na 2013 rok. 

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Wolne wnioski. 

9. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

Obrady XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy w Dziemianach otworzył Przewodniczący 

Rady Gminy – p. Krzysztof Rolbiecki witając zgromadzonych gości oraz Radnych Gminy.  

Na podstawie listy obecności stwierdzam, iŜ w obradach na 15 radnych uczestniczy 15 i sesja 

jest prawomocna do przeprowadzenia obrad i podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2 Ślubowanie radnego. Wręczenie zaświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – odczytał treść ślubowania. 

Włodzimierz Ostrowski – „ślubuje tak mi dopomóŜ Bóg”   

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – proszę Przewodniczącą Gminnej 

Komisji Wyborczej o wręczenie zaświadczenia radnemu.  

Małgorzata Dargas – Przewodnicząca Gminnej Komisji – w imieniu Gminnej Komisji 

Wyborczej w Dziemianach, chcę wręczyć Panu zaświadczenie stwierdzające wybór Pana na 

Radnego Gminy Dziemiany w wyborach, które odbyły się 24 lutego 2013 roku.  

 

Ad. 3 Sprawy regulaminowe. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – otrzymaliście Państwo porządek obrad, 

proszę zgłaszać propozycje zmian do zaproponowanego porządku obrad. Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie. Mogliście Państwo zapoznać się z protokołem XXXV sesji Rady 

Gminy – czy są uwagi. Brak. Protokół został przyjęty drogą aklamacji. 

 

Ad. 2 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – proszę o zgłaszanie zapytań i 

interpelacji. 
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Radny Benedykt Synak – w miejscowości Raduń była wykonywana budowa kanalizacji, co 

spowodowało uszkodzenie nawierzchni dróg, proszę o ich poprawienie. Kolejna sprawa droga 

od sklepu do Pana Kalkowskiego oraz droga w kierunku Piekieł jest do naprawy po okresie 

zimy.  

Radny Kazimierz Pokrzywiński  - kiedy będzie dokończona budowa końcowego odcinka 

ulicy Heweliusza. Kolejna sprawa na skrzyŜowaniu ulicy 3 Maja znajduje się znak „wlot 

drogi jednokierunkowej”.  

Radny Czesław Kierzk – wspominałem wcześniej o ulicy Robotniczej i Jana Pawła II, jadąc 

od strony szosy przy posesji Pana Ustowskiego jest bardzo ograniczona widoczność w prawą 

stronę, naleŜałoby postawić znak „ustąp pierwszeństwa”. Druga rzecz dotyczy poprawy 

jakości ulicy Robotniczej .  

Radny Mariusz Falkowski – kiedy będzie kładziony asfalt na drodze na Loryniec. Prośba, aby 

zebrać piasek przy barierkach w Kaliszu oraz przy szkole. 

Radny Tomasz Radomski  - chcę nawiązać do wypowiedzi z poprzedniej sesji Pana 

Przewodniczącego dotyczącej ulicy Leśnej i chodnika, aby prowadzić rozmowy z innymi 

instytucjami takimi jak Lasy Państwowe, Park Krajobrazowy. Dołączając się do wypowiedzi 

Pana Kierzk dziury pojawiają się nie tylko na drogach szutrowych, ale równieŜ na innych 

ulicach, prośba o uzupełnienie tych dziur. 

Radny Włodzimierz Ostrowski – prośba o dokonanie sukcesywnego oczyszczania studzienek 

odprowadzających wodę z ulic. Na ulicy Partyzantów w związku z dwukrotnym 

podwyŜszaniem ulic woda zalewa chodniki, prośba o interwencje urzędu do Zarządu Dróg w 

tej sprawie. Druga sprawa chodzi o drogę dojścia do Ośrodka Zdrowia, aby przy modernizacji  

zastanowić się nad przebudową łagodniejszego zejścia Trzecia sprawa wszyscy zauwaŜyli, iŜ 

na stronie Urzędu Gminy znajduje się informacja dotycząca wypowiedzenia umowy na 

wywóz śmieci, w związku z tym składam prośbę, aby zamieścić  wzór takiego 

wypowiedzenia. Dziękuje. 

Radny Krzysztof Rekowski – proszę o  naprawę ulicy Polnej.  

Radny Andrzej Nakielski  - pierwsza interpelacja dotyczy drogi Wojewódzkiej, czy my jako 

gmina mamy jakiś wpływ, czy moŜemy interweniować w tej sprawie, poniewaŜ droga przy 

wjeździe do Kalisza jest w tragicznym stanie. Kolejna sprawa, aby wytyczyć miejsce do 

parkowania dla rowerów przy Urzędzie Gminy Dziemiany. Prośba o zamontowanie barierek 

ułatwiających wchodzenie przy wejściu od strony Ośrodka Kultury.  

Radny Alojzy Kuczkowski  - wniosek, aby zasypać dziurę tłuczniem przy posesji Pana 

Hamernika w Trzebuniu. Druga sprawa dotyczy skargi mieszkańców o naprawę drogi przy 
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Complex. Czy my jako Rada Gminy bądź Pan jako Wójt ma wpływ na urzędującego lekarza, 

poniewaŜ mieszkańcy naszej gminy skarŜą się na niego. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – dziękuje. Przechodzimy do kolejnego 

punktu obrad.  

Ad.5  Informacja o pracy organów gminy.   

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – proszę Panie Wójcie o przedstawienie 

informacji. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – dziękuje panie Przewodniczący, ostatnia sesja Rady Gminy 

odbyła się 6 lutego b.r. Jest to okres najgłębszej zimy, w związku, z czym inspektor nadzoru 

wstrzymał prace na drodze kaliskiej, w przypadku, gdy warunki pogodowe będą sprzyjające 

prace zostaną wznowione. Odnośnie budowy Ośrodka Rehabilitacji w Dziemianach prace 

trwają. Tempo tych prac jest analizowane na bieŜąco, raz w tygodniu spotyka się zespół 

koordynujący te prace z inspektorem nadzoru. W przygotowaniu są kolejne działania,  

pierwszym jest projekt, który odpowiada na interpelacje Pana Włodzimierza Ostrowskiego, 

chodzi o ścieŜkę, chodnik doprowadzający do budynku Ośrodka Zdrowia. Wcześniej 

wspominałem, iŜ taki projekt składaliśmy,  zdobył on akceptacje. W dniu jutrzejszym 

wspólnie z Panią Skarbnik jedziemy podpisać umowę z Urzędem Marszałkowskim na 

finansowe wsparcie tego przedsięwzięcia. Po podpisaniu umowy będziemy chcieli wyłonić 

wykonawcę i przeprowadzić tą inwestycję. W połowie marca zostaną ogłoszone dwa 

przetargi, pierwszy na budowę ulicy Potulickiej, drugi na świetlice w miejscowości Kalisz. 

Przez okres dwóch tygodni przebywałem na urlopie, w tym czasie zastępował mnie Pan 

Sekretarz, który brał udział w  spotkaniu w ramach partnerstwa na Rzecz Rozwoju 

Gospodarczego. Odbył się konwent Wójtów w Starostwie Powiatowym w Kościerzynie, 

poświęcony sprawom związanym z kontaktami samorządów z Regionalną Dyrekcją Ochrony 

Środowiska. RównieŜ w tym czasie aktywnie działały osoby zaangaŜowane w obronę linii 

kolejowych na trasie Chojnice – Kościerzyna. Odbywają się spotkania Ochotniczych StraŜy 

PoŜarnych, są to zebrania sprawozdawcze. Wziąłem udział w uroczystym spotkaniu 

związanym z poŜegnaniem długoletniego Komendanta OSP. Nowy Komendant przychylił się 

z pomocą przy obcince gałęzi na drzewach. Otrzymaliśmy zalecenia pokontrolne Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, zalecenia zostały wdroŜone do realizacji. Dziękuje.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – do biura Rady Gminy wpłynęła tylko 

jedna informacja o stanie liczby bezrobocia oraz protokół pokontrolny Komisji Rewizyjnej. 

Pisma do wglądu w Biurze Rady. Proszę Przewodniczących stałych Komisji o przedstawienie 

informacji z prac komisji. 
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Celina Hiller – Przewodnicząca Komisji SłuŜb Publicznych – komisja odbyła się 4 marca, 

gdzie omawiano projekty uchwał tzw. śmieciowych. 

Mirosław Zabrocki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna 

przeprowadziła dwie kontrole. Pierwsza dotyczyła kontroli skarg i wniosków mieszkańców 

gminy przez Wójta Gminy: prowadzenie ewidencji zgłaszanych wniosków i skarg, terminy i 

formy załatwiania w 2012 roku. Druga dotyczyła analizy stopnia realizacji interpelacji i 

wniosków Radnych, przez Wójta i podległych mu urzędników, formy ewidencjonowania 

zgłaszanych interpelacji, terminy załatwiania, formy informowania radnych o stopniu ich 

realizacji.  

Czesław Kierzk  Przewodniczący Komisji Infrastruktury i BudŜetu – Komisja odbyła jedno 

posiedzenie na której opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesje Rady Gminy. 

 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany w sprawie: 

a) odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których w 

części nieruchomości zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – proszę o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – dziękuje. Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, sprawa 

bloku uchwał, które rekomendujemy na dzisiejszej sesji była analizowana wcześniej, jednak 

dynamika zmian prawnych spowodowała, iŜ było wiele niewiadomych i Rada Gminy nie 

przyjęła uchwał. W dniu wczorajszym weszła nowelizacja ustawy śmieciowej, wszystko, co 

w dniu dzisiejszym prezentujemy i to, co prezentowaliśmy na spotkaniu komisji w 

poniedziałek zawarte jest juŜ w poprawionych projektach uchwał. Otrzymaliście Państwo 

równieŜ autopoprawki, które wynikły z przeprowadzanych dyskusji, zgłaszali swoje zapytania 

mieszkańcy, które zostały uwzględnione. W poniedziałek dokonano pełnej prezentacji tych 

uchwał przedstawiając słabe i mocne strony wszystkich rozwiązań. Jeśli chodzi o kwestię 

merytoryczną i ewentualne pytania proszę o zgłaszanie.  

 Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – dziękuje. Otwieram dyskusję. Pytań nie 

zgłoszono. Przechodzimy do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXV/171/13 
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w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

w części nieruchomości zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie. 

b)  przyj ęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Dziemiany, 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – proszę o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie 

Dziemiany w duŜej części jest powieleniem juŜ istniejącego regulaminu, zmiany tyczą się 

głównie gospodarki odpadów stałych. Gmina prezentując ten regulamin na stronie 

internetowej otrzymała duŜo uwag, które często tyczyły się dokonania wyjaśnień. Niektóre 

uwagi były bardzo merytoryczne, duŜo wnosiły, inne obok merytoryki zawierały tzw. 

uszczypliwości głównie tyczące się bełkotliwości tego regulaminu. Wspomniałem o tym na 

komisji, iŜ wiele regulaminów sprawia tzw. wraŜenie trudnego do skonsumowania tekstu. 

Regulamin ten jest napisany z myślą na przyszłość. Były w tym tekście błędy pisarskie, które 

zostały poprawione. Proszę o zgłaszanie pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – dziękuje. Otwieram dyskusję. 

Radny Mirosław Zabrocki – przeglądając projekt regulaminu w § 18 pkt 5 zabrania się 

spalania odpadów na powierzchni ziemi oraz w instalacjach grzewczych budynków, w myśl 

przepisów o odpadach,  odpadami są wszystkie produkty stałe  w przemyśle drzewnym, 

leśnym, spoŜywczym i w rolnictwie. Ten zapis zabrania na terenie gminy spalania tych 

produktów, czy moŜna wprowadzić zapis, który dopuszczałby spalania trocin, kory, biomasy i 

innych odpadów nietoksycznych, nieszkodliwych.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – to co jest odpadem jest kodyfikowane, posiada odpowiednią 

numerację kodu. Tego typu produkty jak biomasa, trociny czy kora nie są odpadem, są one 

rozumiane jako półprodukt powstający podczas wykonywania czy obróbki materiałów. 

Trocina jest półproduktem, poniewaŜ słuŜy równieŜ do produkcji płyt wiórowych i w 

klasyfikacji kodów trociny nie są odpadami, poniewaŜ w Polsce z odpadów nie moŜna 

niczego robić. Jeśli chodzi o spalanie np. skoszona trawa w naszym rozumieniu jest to odpad 

komunalny, który moŜna poddać procesowi recyklingu. Zapis ten odnosi się do tych 

przedmiotów, które są skodyfikowane i posiadają  własny kod jako odpad komunalny. 
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Radny Mirosław Zabrocki – Panie Wójcie Rozporządzenie Rady Ministrów z 27 września 

2001 roku w sprawie katalogu odpadów mówi, iŜ odpady z przetwórstwa drewna oraz z 

produkcji płyt i mebli, masy celulozowej, papieru i tektury  kod 03 01 01 – odpady kory i 

korka, 03 01 05 – trociny, wióry, ścinki, drewno, płyta wiórowa i fornir inne niŜ wymienione 

w 03 01 04.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – tak, ale to jest przy produkcji. 

Radny Mirosław Zabrocki – jest to katalog odpadów. Rozporządzenie Rady Ministrów 

określa i kodyfikuje to, co jest odpadem, nie chciałbym, aby w przyszłości zaistniał konflikt, 

Ŝe ktoś będzie opalał trociną, a ktoś będzie mógł to zakwalifikować jako odpad.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – my mówimy o odpadach komunalnych. 

Radny Mirosław Zabrocki – nie ma zapisu odpady komunalne. 

Rafał Dorau kierownik referatu – wszystkie odpady podczas przemieszczania powinny mieć 

kartę przekazania odpadów, gdyby trocina była odpadem to w Compleksie powinien być taki 

dokument wydawany. Trocina nie ma takiej karty, a więc odpadem komunalnym nie jest, 

natomiast regulamin mówi o odpadach komunalnych. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – nie posiadam klasyfikacji jak Pan Radny, ale moja wiedza 

jest na tyle, Ŝe trocina jest traktowana jako odpad.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – czy ten zapis dotyczący odpadów 

zapisany był w starej uchwale? 

Rafał Dorau kierownik referatu – nie był jeszcze.  

Radny Czesław Kierzk  - myślę, Ŝe przesłanką jest ochrona środowiska. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – dopisać moŜna „zabrania się spalania odpadów 

komunalnych”. 

Radny Alojzy Kuczkowski – czy moŜna palić korzenice i odpady po ziemniakach. 

Rafał Dorau kierownik referatu – ustawa to reguluje.  

Radny Stanisław Kaszubowski – odpady po Ŝniwach moŜna spalać punktowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – poddaje pod głosowanie wniosek Pana 

Wójta, aby dopisać w §  18 pkt.5 „zabrania się spalania odpadów komunalnych”, kto jest za.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Proszę o składanie dalszych zapytań. 

Radny Mirosław Zabrocki - § 29 pkt. 1”Na terenie uŜyteczności publicznej psy muszą być 

wyprowadzane na smyczy i w kagańcach”, w związku, z czym co rozumiemy przez 

stwierdzenie teren uŜyteczności publicznej, bo w katalogu w §2 mamy budynki uŜyteczności 
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publicznej. Z zapisu wynika, iŜ wszystkie psy w Dziemianach powinny być na smyczy i w 

kagańcu. Są psy, których w kaganiec się nie da ubrać np. York, labrador. Proponuje zapis  

„prowadzenie psów agresywnych - w tym wszystkich psów ras wymienionych w 

rozporządzeniu Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 28 kwietnia 2003 r. w 

sprawie wykazu ras psów uznawanych za agresywne (Dz. U Nr 77, poz. 687) oraz 

mieszańców z tymi rasami – wyłącznie na uwięzi oraz w załoŜonych kagańcach.  

Rafał Dorau kierownik referatu – jest to zapis kopi ustawy. Sądzę, Ŝe Wojewoda nam na ten 

zapis nie pozwoli. Co to znaczy rasa niebezpieczna, kto będzie określał? 

Radny Mirosław Zabrocki – jest katalog ras niebezpiecznych, na których posiadanie jest 

wymagana zgoda. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – poddaje pod głosowanie wniosek Pana 

Radnego Mirosława Zabrockiego o wpisanie do §  29 pkt 1. „prowadzenie psów agresywnych 

- w tym wszystkich psów ras wymienionych w rozporządzeniu Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z dnia 28 kwietnia 2003 r. w sprawie wykazu ras psów 

uznawanych za agresywne (Dz. U Nr 77, poz. 687) oraz mieszańców z tymi rasami – 

wyłącznie na uwięzi oraz w załoŜonych kagańcach”. kto jest za.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawka została przyjęta 10 głosami „Za”, 5 

głosami „Wstrzymującymi się”, 0 – Przeciw” 

Proszę o składanie dalszych zapytań. 

Radny Tomasz Radomski – wniosek o dopisanie w § 29 pkt.3 podpunkt 2 na terenie placów 

gier i zabaw dla dzieci, plaŜ lub miejsc do kąpieli.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – poddaje pod głosowanie wniosek Pana 

Radnego Tomasza Radomskiego, który w wyniku głosowania został przyjęty 13 głosami 

„Za”, 2 „Wstrzymującymi się”. 

Radny Mirosław Zabrocki – w §30 pkt. 2 poddanie obowiązkowemu szczepieniu (po 

ukończeniu dwóch miesięcy Ŝycia), co roku, ustawa o ochronie zwierząt oraz chorób  

zakaźnych pkt 2 posiada zapis  „posiadacze psów są zobowiązani doprowadzić psy do 

Powiatowego Lekarza Weterynarii szczepień w terminie 30 dni od dnia ukończenia przez psa 

trzeciego miesiąca Ŝycia, a następnie nie rzadziej niŜ raz na 12 miesięcy od dnia ostatniego 

szczepienia, czyli w czwartym miesiącu powinno być szczepienie, w związku z czym 

powinniśmy zmienić dwa na trzy miesiące.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – poddaje pod głosowanie wniosek Pana 

Radnego Mirosława Zabrockiego o zmianę zapisu z dwóch na trzy miesiące. Kto jest za?  
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W wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawka została przyjęta 14 głosami „Za”, 1 

głosem „Wstrzymującym się” i  0 głosami  – „Przeciw” 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – w regulaminie tym jest błąd w numeracji 

paragrafów.  

R. Dorau –zostało poprawione. 

Radny Andrzej Nakielski – mam zapytanie do § 32 o obowiązku sprzątania i usuwania 

odchodów pozostawionych przez zwierzęta, jak będzie to egzekwowane? 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – najlepsza jest autokontrola, kaŜdy z nas powinien sprzątać. 

Liczymy na policję i kaŜdego z nas, który będzie pilnował.. 

Radny Włodzimierz Ostrowski – w § 34 pkt 3 w przypadkach, kiedy nie moŜna 

zidentyfikować właściciela padłego zwierzęcia mają zastosowanie przepisy ustawy o 

odpadach określające definicję „posiadacza odpadów”. Przepis ten wprowadza domniemanie, 

Ŝe posiadaczem odpadów znajdujących się na terenie nieruchomości jest podmiot władający 

tą powierzchnią ziemi. W konsekwencji zgłoszenie i przekazanie zwłok zwierzęcych staje się 

obowiązkiem ich posiadacza – wywodzi się domniemanie, jest rozjechany pies na ulicy, 

zostaje wrzucony do ogrodu i w tym momencie powstaje problem. Chcę się odnieść do § 4 

pkt 3. który w swym wyjaśnieniu nie nakłada obowiązku na odśnieŜanie chodnika. 

Radny Tomasz Radomski – jak jest pas zieleni, chodnika nie trzeba odśnieŜać. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – rozumiem, Ŝe jak jest pomiędzy chodnikiem teren zielony 

trzeba chodnik odśnieŜać. 

Radna Ewa Szulta – przepraszam to przy mojej posesji jest duŜy pas zieleni pomiędzy 

chodnikiem to ja muszę go odśnieŜać. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – myślę, iŜ chodników przylegających bezpośrednio przy 

płocie jest mało. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – czy są jeszcze pytania. Nie widzę 

przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały z naniesionymi poprawkami  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 

 Uchwałę Nr XXXVI/172/13 

w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Dziemiany, 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie.  
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c)  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki –  proszę panie Wójcie o przybliŜenie 

projektu uchwały.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – trzecia uchwała mówi o odbiorze odpadów od właścicieli 

nieruchomości i ich zagospodarowania. Uchwała ta porządkuje wszystkie wcześniej wątpliwe 

kwestie. Drodzy Państwo ideą skierowania pakietu tych uchwał na komisje było ewentualne 

zgłaszanie zmian.  

R. Dorau – uchwała ta zamyka to, co otrzymamy w zamian za uiszczoną opłatę.  

Radny Andrzej Nakielski – w PSZOK zostało zawarte, iŜ do pewnej ilości odpady zostaną 

przyjęte nieodpłatnie.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – mowa jest o odpadach wielkogabarytowych.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki –  przechodzimy do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXVI/173/13 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 

 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych,  

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – ogłaszam 10 min. przerwy. 

Po przerwie.  

d) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

stawki tej opłaty, 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – pracowały Komisje Rady Gminy, z tego 

co wiem komisje nie zadecydowały czy głosujemy nad pierwszą czy nad drugą propozycją w 

związku z czym korzystając z przywileju statutu § 42 jako Przewodniczący poddaje pod 

rozpatrzenie propozycję drugą.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – przedstawiliśmy dwie wersje, będziemy rozpatrywać drugą 

wersje, natomiast obie uwzględniają solidaryzm społeczny. Najlepszą metodą byłoby na 

wagę, natomiast zapis ustawowy nie uwzględnia takiej metody. Staramy się przypisać wartość 
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śmieci, co do ich ilości w zaleŜności od mieszkańca. Kwoty zapisane w I i II wersji odnoszą 

się do rzeczywistych kosztów procesu zbiórki odpadów roku 2012.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki - proszę Pani Joanno.  

Radna Joanna Turzyńska – wnioskuje o wprowadzenie autopoprawki jako punkt 2 w §2 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty: 

W stosunku do osób zamieszkujących nieruchomość tylko okresowo ze względu np. na 

zamiejscowy charakter wykonywania pracy lub pobierania nauki moŜna w iloczynie 

wskazanym w punkcie 1 stosować przelicznik 0,5 i stosować go do wysokości opłaty 

odpowiedniej dla pozostałej liczby osób zamieszkujących nieruchomość. 

Podając  uzasadnienie, iŜ wprowadzenie podawania  jeszcze precyzyjniejszej liczby osób 

produkujących odpady w gospodarstwach domowych jednocześnie w ten sposób obniŜając 

opłatę do uiszczenia w tych szczególnych wypadkach zapobiegnie unikaniu pomijania 

obecności tych osób w składanych oświadczeniach, co być moŜe poprawi stan budŜetu 

gospodarowania odpadami. 

Metoda ta równieŜ będzie sprawiedliwsza w stosunku do rodzin, które uczciwie podają liczbę 

członków gospodarstwa, mimo, Ŝe przebywają oni znaczny czas poza domem i będzie 

bardziej proporcjonalne do ilości śmieci wytwarzanych w tych gospodarstwach domowych i 

ogółem w gminie. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – jest to wyjście w stronę zoptymalizowania identyfikacji od 

poszczególnych osób, które produkują śmieci, umoŜliwiłoby to osobom składającym 

deklarację, natomiast nie wiem czy jest to dopuszczalne przez ustawę, jeśli tak to przychylam 

się do wniosku. 

R.Dorau – myślę, iŜ jest to rozsądne wyjście. 

Radny Andrzej Nakielski – aby zmienić solidaryzm, aby przenieść cięŜar z wielorodzinnych 

gospodarstw. 

R.Dorau – jest to moŜliwe, natomiast trzeba dokonać przeliczeń, aby jedna osoba płaciła 

około 4 zł. 

Radny Stanisław Kaszubowski – nie dzielmy na połówki, tylko wyrównajmy róŜnicę. 

Radny Mirosław Zabrocki – studenci mieszkają w akademikach i tam będą płacić za śmieci. 

Radny Czesław Kierzk – sądzę, iŜ w poniedziałek wystarczająco na ten temat pracowaliśmy, 

proponuje przegłosować drugą wersje. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – poddaje pod głosowanie wniosek Pani 

Joanny Turzyńskiej po przez zmianę w § 2 pkt. 2. 

„Za” – 4 głosy 
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„Przeciw” – 9 

„Wstrzymujące się” – 2  

W wyniku przeprowadzonego głosowania, autopoprawka nie została przegłosowana. 

Radny Andrzej Nakielski – prośba o 5 minut przerwy w celu dokonania przeliczenia. 

Radny Krzysztof Rekowski – mam zapytanie, po co się w komisjach spotykamy? 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – ogłaszam 5 min. przerwy. 

Po przerwie.  

Radny Andrzej Nakielski – Panie przewodniczący wycofuje moją propozycje, iŜ wymaga ona 

dokładniejszych przeliczeń. Myślę, iŜ po pół roku wrócimy. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – drodzy Państwo my w tej chwili poruszamy się w przestrzeni 

nieznanej, nie wiemy ile SITA zarabiała na zbiórce śmieci, zakładamy, iŜ usługa transportowa 

jest do wyliczenia i za nią będziemy płacili, natomiast, co do tonaŜu równieŜ wiemy ile jest 

śmieci około 700 ton rocznie. Jaka jest róŜnica pomiędzy tym ile SICIE płaciliśmy, a 

ponoszone koszty przez SITE na dzień dzisiejszy są nam nieznane. 

Radny Czesław Kierzk – jaki będzie szacunkowy koszt obsługi administracyjnej? 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – nie zakładamy rozrostu administracyjnego, zaczniemy od 

połowy etatu.  

Radna Celina Hiller – moŜna dopisać, iŜ zwolnione z opłat byłoby czwarte i kolejne dziecko, 

jeśli chcemy iść w stronę rodzin wielodzietnych. Proponuje, aby w § 3 dopisać zwolnione z 

opłaty czwarte i kolejne dziecko. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – rozumiem intencje, natomiast nie wiem czy moŜemy zwolnić 

z usługi. Uwzględnimy tą propozycje po okresie pół rocznym.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – czy są pytania? Więcej pytań nie 

zgłoszono, po czym przystąpiono do głosowania 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXVI/174/13 

w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i stawki tej opłaty, 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

„Wstrzymał się” 1 radny 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta 14 głosami „Za” i 1 „Wstrzymującym 

się” 

e) terminu częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 



 13 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – proszę Panie Wójcie.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki  – uchwała ta jest uchwałą porządkową, sugerujemy tryb i 

częstotliwość opłat. Na poniedziałkowej komisji pojawiła się kwestia pierwszej zbiórki 

pieniędzy, aby nie była do 15 lipca, tylko do 25 sierpnia.  

Radny Krzysztof Rekowski – naleŜy wszystkie zmienić, nie tylko jeden miesiąc. 

Sołtys Sołectwa Dziemiany Stanisław Kaszubowski – mieszkańcy proszą, aby opłata za wodę 

i ścieki się nie nakładała wraz z opłatami za śmieci.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki  –  Pani Skarbnik ma uwagę, poniewaŜ wykonawca nie będzie 

czekał 2 miesiące na zapłatę. 

Rafał Dorau – moŜna zawrzeć, iŜ opłata za miesiąc będzie płatna w terminie 30 dni.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki  –  propozycja, aby dokonać zmiany do 20 kaŜdego miesiąca.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – czy są jakieś pytania? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXVI/175/13 

w sprawie terminu częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 15  radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie. 

f) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – deklaracja zawiera duŜo danych, poniewaŜ juŜ niedługo nie 

będzie adresu zameldowania. Natomiast jest składana tylko raz, a później tylko korekty. 

R. Dorau – deklaracja uwzględnia równieŜ osoby niezamieszkałe na naszym terenie.  

Radny Benedykt Synak – w jaki sposób deklaracje zostaną dostarczone? 

R. Dorau – będą dostępne na stronie oraz otrzymają sołtysi. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – czy są jakieś pytania? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXVI/176/13  

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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g) zmiany w składzie Komisji SłuŜb Publicznych, 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki –  rozmawiałem z Panem Radnym 

Włodzimierzem Ostrowskim, który zadeklarował chęć uczestniczenia w komisji SłuŜb 

Publicznych oraz Infrastruktury i BudŜetu. Czy są pytania? Nie widzę, w związku z czym 

przechodzimy do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

  

Uchwałę Nr XXXVI/177/13 

w sprawie zmiany w składzie Komisji SłuŜb Publicznych, 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie. 

h) zmiany w składzie Komisji Infrastruktury i Bud Ŝetu, 

Radna Joanna Turzyńska – składam wniosek o dopisanie mojego nazwiska, poniewaŜ od 

początku Rady Gminy biorę aktywny udział w pracy Komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – jako osoba wprowadzająca projekt 

uchwały przychylam się do wniosku Radnej. Czy są pytania? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXVI/178/13 

w sprawie zmiany w składzie Komisji Infrastruktury i BudŜetu, 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie.  

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Dziemiany na lata 2013 – 

2017, 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel – zmiany WPF dotyczą dostosowania do wielkości budŜetu 

roku 2013 zwiększenia przychodów pochodzących z kredytów i poŜyczek na wyprzedzające 

finansowanie oraz prowadzenia rozłoŜenia na raty spłat tych kredytów i poŜyczek. 

Wprowadzenia do budŜetu roku 2013 wolnych środków oraz zmniejszeniem zaplanowanej 

wysokości 280 tys. spłaty poŜyczki. 

 Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – czy są pytania? 

Radny Krzysztof Rekowski – na drogę Szludron Kalisz planowane 70 tys. 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel – jest to tylko na dokończenie umowy, która jest podpisana, a 

co nie zostało wykonane w 2012 roku. 
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Wójt Gminy Leszek Pobłocki  –  o asfaltach w tej zmianie WPF nie ma mowy. 

Radny Mirosław Zabrocki – w ubiegłym roku było zagwarantowane na tą drogę 123 tys., czy 

to jest kwota uzupełniająca? 

Skarbnik Gminy Anna Kryzel – nie było to 123 tys., tylko około 250 tys. Nie jest nic więcej 

przeznaczone na tą drogę.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – Czy są pytania? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXVI/179/13 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Dziemiany na lata 

2013 – 2017, 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie.  

k) zmiany budŜetu gminy na 2013 rok  

Skarbnik Gminy Anna Kryzel – zwiększa się dochody w dziale 010 rozdziale 01010 o kwotę 

277,356 zł. z tytułu wpływu podatku VAT z rozliczenia za rok 2012. Zwiększa się dochody w 

dziale 600 rozdziale 60016 o kwotę 303,800 zł z tytułu zaplanowanego wystąpienia o 

wypłacenie zaliczki na „Przebudowę ulicy Potulickiej w Dziemianach”. Zwiększa się wydatki 

w dziale 600 rozdziale 60016 o kwotę 628,156 zł. z przeznaczeniem na modernizację dróg 

gminnych: ulicy Potulickiej w Dziemianach w wys. 549,682 zł; drogę Kalisz Szludron, Kalisz 

Loryniec w wys. 78,474 zł. Zwiększa się wydatki w dziale 801 rozdziale 80101 o kwotę 

25,500 zł. na zakup nowego pieca dla Szkoły Podstawowej w Kaliszu. Zwiększa się wydatki 

w dziale 921 rozdziale 92109 o kwotę 738,000 zł. na budowę świetlicy wiejskiej w Kaliszu. 

Zwiększa się przychody z tytułu poŜyczek na wyprzedzające finansowanie w wys. 300,000 zł. 

na budowę świetlicy wiejskiej w Kaliszu. Wolne środki przeznacza się na pokrycie deficytu w 

wys. 13,247 zł. pozostałe zaś na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i poŜyczek. 

Zmniejsza się przychody o kwotę 268,500 zł. z tytułu spłat wcześniej udzielonych poŜyczek.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – uchwała przedstawia stan aktualny. Na dzień dzisiejszy 

znamy subwencje oświatową ostateczną, natomiast nie wprowadziliśmy jej do budŜetu, 

poniewaŜ przed dokonaniem podziału jej konieczne spotkanie z dyrektorami szkół. Odnośnie 

kwoty 25 tys., którą przeznaczamy na oświatę, będzie musiała zostać zwrócona z subwencji 

oświatowej ostatecznej.  

Radny Andrzej Nakielski - w pkt. 4 25.500 tys. jest kwota na zakup pieca, czy to jest 

całościowy koszt pieca włącznie z montaŜem? 



 16 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki –  z wykonawcą, który  montował piec, negocjowano cenę 

zakupu. Pojawiły się potrzeby przebudowy, natomiast sprawę tą prowadzi dyrektor placówki, 

który zlecał zakup. Na dzień dzisiejszy nie są mi znane kwoty, poniewaŜ dyrektor placówki 

nie przedłoŜył mi pełnych kosztów, moja wiedza opiera się o informacje, które uzyskałem od 

firmy dokonującej montaŜu i na tym opieram propozycje zmiany w budŜecie. Jakie są koszty 

nie wiem, poniewaŜ dyrektor nie przekazał. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – Czy są pytania? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła 

 Uchwałę Nr XXXVI/180/13 

w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 rok, 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 

Przewodniczący stwierdził, iŜ uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 7 Odpowiedzi na interpelacje radnych  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, odpowiadając 

kolejno na przedstawione interpelacje, pierwsze to interpelacje Pana Radnego Synak. Jeśli 

chodzi o drogę osiedlową w Raduniu to po przebudowie na pewno inspektor nadzoru w 

momencie, gdy firma złoŜy juŜ informacje o tym, Ŝe zakończyła  pracę, dokona 

szczegółowego przeglądu i nie dopuszczam takiej moŜliwości, aby droga miała czy jej stan 

miał się pogorszyć, a tym bardziej, Ŝe w zapisie jest mowa o tym, iŜ te ciągi komunikacji 

pozostaną w stanie nie pogorszonym. Jeśli chodzi o drogi Raduń-Kalwaria, Raduń-Piekła to 

podobnie jak do innych zgłaszanych tu interpelacji planujemy wiosenne równanie dróg. Jest 

tylko pytanie o porę roku. Z tego, co słyszymy, jutro ma być jeszcze ładna pogoda, potem ma 

wrócić zima. Wiemy, jaka jest specyfika naszych dróg. Ta dolegliwość, uciąŜliwość na 

naszych drogach jest, co roku i co roku te kwestie się pojawiają. Dlatego chciałbym Pana 

Radnego i wszystkich Państwa, którzy składali interpelacje w tej kwestii poinformować, Ŝe w 

momencie, gdy te warunki atmosferyczne i pora roku będzie właściwa dokonamy napraw 

dróg. Przy okazji powiem, to jest taka informacja z wczoraj, jeśli chodzi o sytuowanie w 

obrębie obszarów cennych przyrodniczo jest pomysł, aby gminy uzyskały, tzw. subwencję 

środowiskową. Jest projekt ustawy sejmowej PSL-u, gdzie wskazuje się, Ŝe od wielkości, 

ilości hektarów powierzchni gmin, które są objęte tymi rygorami ochrony, aby otrzymywały  

subwencję środowiskową. Na dzień dzisiejszy nie potrafię powiedzieć czy to będzie forma 
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subwencji czy moŜe forma dotacji celowej. W kaŜdym razie juŜ pod koniec marca tego roku 

w sejmie odbędzie się spotkanie, na które  mam równieŜ zaproszenie.  

Interpelacja Pana Radnego Pokrzywińskiego odnośnie ulicy Heweliusza. Chciałbym, 

aby rozwiązać tą kwestie przy okazji prac asfaltowych. Trzeba uporządkować znaki na ulicy  

Leśnej i znak, o którym mówił takŜe Pan Radny Tomasz Radomski, jak  równieŜ dokonać  

sprawdzenia znaków na terenie naszej gminy między innymi na przejazdach kolejowych. 

Interpelacja Pana Radnego Czesława Kieszk w sprawie znaku na skrzyŜowaniu, ustąp 

pierwszeństwa. Jeśli chodzi o rejon Jana Pawła, Kościuszki  prace tam  zostały juŜ 

zakończone, zaś na dzień dzisiejszy trzeba  jeszcze dokonać ogólnego przeglądu. Ulicę 

Robotniczą chcemy poprawić przy okazji remontu dróg. Jeśli chodzi o asfalt w Kaliszu to juŜ  

odpowiedziałem. Kolejna interpelacja to piasek przy szosie głównej; zwrócimy się do dróg 

wojewódzkich. Jeśli chodzi o drogi wojewódzkie to kontaktowałem się z Panem Wojewódzką 

w sprawie dokonania ich naprawy.  Pan Wojewódka obiecał, Ŝe od jutra te najgłębsze dziury 

będą naprawiane. Kolejna interpelacja to dotycząca miejsca przy szkole; sprawa ta będzie 

rozwiązywana równieŜ w ramach dróg wojewódzkich. Kolejna interpelacja Pana Radnego 

Tomasz Radomskiego to ulica Leśna, chodnik. Rozmawiałem z Panem nadleśniczym, który 

mówi, Ŝe ma pieniądze na ścieŜki turystyczne, a do chodnika moŜe się dołoŜyć w granicach 

10 – 15%. Będziemy to musieli po prostu zrobić sami. Przynajmniej do wysokości Państwa 

Szefler ten chodnik będzie trzeba wykonać. Odnośnie parków  krajobrazowych to Państwo 

wiecie, Ŝe dziś mamy Pomorski Zarząd Parków Krajobrazowych, nie ma juŜ Wojewódzkiego 

Parku Krajobrazowego. Szefostwo znajduje się w Słupsku. Takie oddalenie nas powoduje  

mniejsze moŜliwości wpływania wprost. Kolejna interpelacja to dziury w asfalcie na ulicy 3 

Maja. My mamy jeszcze masę asfaltową na zimno, więc będziemy niektóre z nich 

zasypywali, ale do tego muszą być odpowiednie warunki pogodowe.                        

Interpelacje Pana Radnego Ostrowskiego – odwodnienie ulic drogi powiatowej, chodzi tutaj o 

ulice Karola Sengera i Partyzantów. Zwrócimy się do Zarządu Dróg Powiatowych oraz do 

Radnych Powiatowych, których mamy proporcjonalnie najwięcej z wszystkich gmin powiatu, 

aby teŜ zadziałali w tej sprawie i pomogli ten problem usunąć. Kolejna interpelacja – Ośrodek 

Zdrowia. To juŜ wyjaśniłem, projekt jest juŜ wykonany, jutro podpisujemy umowę, to będzie 

wykonane. Umowy na wywóz śmieci; jeśli chodzi o wzór wypowiedzenia umowy to ja 

poleciłem Panu Rafałowi Dorau, Ŝeby taki wzór zamieścił. Jednak Pan Rafał Dorau uznał, Ŝe 

moŜe lepiej nie zamieszczać, dlatego, Ŝe gdyby się okazało, Ŝe to nasze wypowiedzenie ma 

jakąś wadę prawną, to wtedy wszyscy by mówili, Ŝe urząd tak kazał wypełnić. JuŜ kiedyś 
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pojawiła się taka kwestia, Ŝe doręczyciel wypowiadał umowę z dniem dzisiejszym, a trzeba w 

tym wypowiedzeniu napisać, iŜ umowa ma być wypowiedziana z dniem 31 marca. 

Włodzimierz Ostrowski – prośba o udroŜnienie studzienek. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – przekaŜę tą informacje Panu R. Dorau. Interpelacja Pana 

Krzysztofa Rekowskiego odnośnie ulicy Polnej i rozjeŜdŜenia tej ulicy. Zwróciliśmy się do 

wykonawcy, aby miał na uwadze naprawę tej drogi. Kolejna interpelacja Pana A. 

Nakielskiego, drogi wojewódzkie o tym wspominałem, kolejna dotycząca instalacji barierki, 

zostanie wykonana. Interpelacja Pana A. Kuczkowskiego tłuczeń  na drogę przy posesji Pana 

Hamernik w Trzebuniu, jest to powtarzana interpelacja mam nadzieje, Ŝe zostanie wykonana. 

Pękający dom w rejonie firmy Complex rozmawiałem z właścicielem firmy, który obiecał, Ŝe 

po ustąpieniu mrozów nakaŜe kierownikowi zakładu raz w tygodniu tę drogę poprawiać, co 

spowoduje, iŜ nie będzie drgań. Odnośnie zapytania czy lekarz źle leczy, przekaŜe tą 

informacje prezesowi NZOZ. 

Radny Alojzy Kuczkowski – nie powiedziałem, Ŝe źle leczy tylko, Ŝe dysponuje urlopem 

mieszkańców, poniewaŜ przy bardzo wysokiej temperaturze nie wystawia zezwolenia 

lekarskiego tylko kaŜe wypisywać urlop.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – nic na ten temat nie mogę powiedzieć przekaŜę tą informacje 

prezesowi NZOZ o takich przypadkach. 

Ad. 8   Wolne wnioski  

Radny Tomasz Radomski – była mowa o znakach drogowych, aby one w ciągach pieszych 

były wyŜsze. Aby dokonać oznakowania na nowym osiedlu znakiem „strefa zamieszkania”.  

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – będziemy chcieli zamknąć te osiedla Jana Pawła, Heweliusza, 

Kopernika oraz Łąkową jako strefę zamieszkania.  

Radny Mariusz Falkowski – czy jest projekt świetlicy w Kaliszu i czy moŜna go zobaczyć. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – prezentowano ten projekt dwukrotnie raz na zebraniu 

straŜackim, raz na zebraniu wiejskim w Kaliszu, gdzie były nanoszone uwagi mieszkańców 

Kalisza i te uwagi, które były naniesione na etapie projektowania uwzględniono. Jest projekt, 

jest pozwolenie na budowę i moŜna go zobaczyć. 

Marzena Polańska – czy Przewodniczący Rady Gminy moŜe informować o zebraniach 

wiejskich, poniewaŜ mieszkańcy nie wiedzą i Radny Falkowski nie wiedział o zebraniu. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – będą spotkania sołeckie, natomiast harmonogram zostanie 

ustalony. Na spotkaniu tym będziemy informować mieszkańców odnośnie systemu zbiórki 

odpadów.  

Marzena Polańska – aby ogłaszać informacje o zebraniu. 



 19 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – zebranie wiejskie ogłasza sołtys. Radni 

są zapraszani na zebrania wiejskie. Z drugiej strony Radny wg art. 23 statutu utrzymuje stałą 

więź z mieszkańcami oraz ich organizacjami, a więc powinien wiedzieć, co się dzieje w jego 

okręgu. Czyli wina leŜy  poniekąd  po stronie  radnego, który nie wiedział o zebraniu a nie po 

stronie przewodniczącego. Tutaj prośba do sołtysów o informowaniu radnych o takich 

spotkaniach   i zebraniach. 

Marzena Polańska – czy zebrania Komisji mogą być zamieszczane do publicznej wiadomości, 

poniewaŜ są jawne? 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – przekaŜe, aby zamieszczać na stronie 

BIP. 

Marzena Polańska – ścieŜka na nowiny jest zabrudzona, aby dokonać jej oczyszczenia. 

Dziękuje.  

Radny Mirosław Zabrocki – zebrania odnośnie śmieci mają być w maju, natomiast deklaracje 

trzeba złoŜyć do 15 kwietnia. 

Wójt Gminy Leszek Pobłocki – tak, natomiast zakładamy, iŜ mogą być jakieś problemy, Ŝe 

nie wszyscy złoŜą, natomiast w maju będziemy wiedzieli ile osób nie złoŜyło.  

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Rolbiecki – Panie Wójcie pojawiają się głosy 

sołtysów, aby pomyśleć dla nich  o podwyŜce. Proszę o rozpatrzenie tego wniosku                             

i przeanalizowanie go z sołtysami. 

Na zakończenie  składam wszystkim Paniom w imieniu całego męskiej części rady i nas tu 

obecnych z okazji  zbliŜającego się Dnia 8 Marca  składam najserdeczniejsze Ŝyczenia.  

Ad. 9 Zakończenie obrad  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad o godzinie 13:10 Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął obrady XXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy w Dziemianach. 

 

 

Protokołowała        Przewodniczący Rady Gminy 

 

ElŜbieta Jenta                                     Krzysztof Rolbiecki 
  


